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The impact of financing innovative institutions on economic growth in Turkey during the
period 1996-2017 An experimental study using the ARDL model
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Abstract:

This research paper explores to clarify the effect and role of financing innovative institutions,
on the economic growth in Turkey. By studying the standards applied in this country during the
period 1996-2017. To achieve this goal we used the ARDL model to measure the relationship
between the two variables.

The study concluded that there is a relationship between the innovative institutions and
economic growth in Turkey on the long term. Through the relationship between spending on the
research and development, the ratio of foreign direct investment in foreign countries and the
percentage of credit provided to the private sector as determinants of innovation and innovative

institution, which was confirmed by the economic theories.

Keywords: Funding; Innovation; Innovative Institutions; Economic Growth; ARDL Mode.
Jel Classification Codes: E62, O4, O31, C01, C8.

Résume:

Ce document de recherche explore pour clarifier I'effet et le role du financement d'institutions
innovantes sur la croissance économique en Turquie. En étudiant les normes appliquées dans ce
pays pendant la periode 1996-2017. Pour atteindre cet objectif, nous avons utilisé le modele ARDL
pour mesurer la relation entre les deux variables.

L'étude a conclu qu'il existe une relation entre les institutions innovantes et la croissance
économique en Turquie sur le long terme. A travers la relation entre les dépenses de recherche et
développement, le ratio des investissements directs éetrangers dans les pays étrangers et le
pourcentage de crédit accordé au secteur privé en tant que déterminants de l'innovation et des
institutions innovantes, ce qui a été confirmé par les théories économiques.

Mots-clés: Le financement; Innovation; Institutions innovantes; Croissance économique; Modele
ARDL.
Codes de classification de Jel: E62, O4, O31, C01, C8.
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Series: Residuals
Sample 1999 2017
5 Observations 19
4 Mean -6.36e-15
Median 0.005240
5 Maximum 0.047263
7 Minimum -0.064703
Std. Dev. 0.032626
24 Skewness -0.640684
Kurtosis 2.200676
1
Jarque-Bera  1.698162
5 Probability 0.427808

T
-0.06 -0.04 -0.02 0.00 0.02 0.04
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